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Vážení spoluobčané 
úvodem bych Vám chtěl popřát jménem celého zastupitelstva obce Pustá Polom 

příjemné prožití svátku velikonočních. 
 
Na zasedání zastupitelstva obce , které se konalo 18.3.2015 byla projednána a hod-

nocena problematika, se kterou bych Vás rád v tomto článku seznámil. 

Máte-li zájem o zveřejnění 
příspěvku ve zpravodaji, zašle-
te je prosím na níže uvedenou 
e-mailovou adresu. Má-li 
kdokoli z občanů Pusté Polomi 
zájem na spolupráci při tvorbě 
ZPRAVODAJE, je vítán. Máte-
li připomínky, náměty, rady a 
doporučení – velmi rádi si je 
vyslechneme.  
 
Redakční rada zpravodaje: 
Mgr. Vlastimil Hrádek 
Mgr. Jaroslav Krajzl 
Mgr. Irena Čechová 
Miloš Kupka 
RNDr. Jiří Čech 

urad@pustapolom.cz 

Pokud se zpravodaj ne-
dostane k Vám dom ů, 
můžete si jej vyzvednout 
na OÚ v Pusté Polomi. 
Uzávěrka dalšího čísla 
bude 5. 6. 2015 

 Hospodaření obce za celý rok 2014 při 
celkových výdajích 22miliónů 426 tisíc Kč a celko-
vých příjmech 23miliónů 576 tisíc Kč skončilo 

s přebytkem 1milión 150 tisíc Kč. 
 Z celkových výdajů bych zde chtěl uvést 
například výdaje spojené se zateplením a sanací 
zdravotního střediska ve výši 1milión 225 573 tisíc 
Kč, z toho vlastní zdroje 773 131 tisíc Kč a minis-
terstvo životního prostředí  452 442 tisíc Kč ,dále 
pak traktor ZETOR MAJOR za 873 tisíc Kč. Další 
výdaje pak byly spojeny s přípravou nových projek-
tů, úpravou místních komunikací, staveb a výsad-
bou stromořadí , okrasné zeleně a správou obce. 
Na podporu dobrovolných a zájmových složek  
přispěla obec částkou  476 tisíc Kč. 
 Pro rok 2015 byl schválen rozpočet obce 
s předpokladem příjmu ve výši 21miliónů 422 tisíc 
Kč a předpokladem výdajů ve výši  19 miliónů 333 
tisíc Kč. Tato čísla budou v průběhu roku 2015 
průběžně upřesňována a jsou závislá na získání 
finančních prostředků ,o které obec žádá v rámci 
dotačních programů vypsaných Moravskoslezským 
krajem, Regionální radou kraje nebo některým 
Ministerstvem ČR. 
 V únoru 2015 jsme získali stavební povo-
lení pro stoku EA – BA, která se týká pokračování 
splaškové kanalizace v oblasti ulice Na Kuty a tzv. 
Hluška. O získání financí na tuto stavbu ve výši cca 
7miliónů 800 tisíc Kč usilujeme v dotačním progra-
mu Moravskoslezského kraje. V rámci dokončení  
splaškové kanalizace požádáme o dotaci 
z Evropských fondů ministerstva životního prostře-
dí ve výši cca 48miliónů Kč. 
 Do konce května bude uskutečněna  
přeložka vodovodního řádu a posunut plot ( u 
Kaštovských ) v nebezpečné křižovatce ulic Poš-
tovní, Kyjovická a Lihovarská. Další drobnou stav-
bou bude výstavba sociálního zařízení v oblasti 
hasičského areálu. 
 Při těchto  finančně náročných plánech 
pochopitelně musíme finančně zabezpečit naprosto 
normální chod celé obce. 
 Výše zmíněné zasedání zastupitelstva 
obce schválilo Program rozvoje obce Pustá Polom 

Výročí osvobobození obce Pustá Polom 
 
V úterý 28. dubna si připomínáme 70. výročí 
osvobození obce Pustá Polom.  V 17. 30 ho-
din proběhne u pomníku obětí válek před ško-
lou v Pusté Polomi krátká pietní vzpomínka na 
všechny oběti, které přišly o život během váleč-
ných událostí.  
 U příležitosti tohoto výročí jsme 
pro Vás rovněž připravili malou výstavu 
věnovanou období okupace, která by mě-
la všem připomenout, jak náročné období 
naší historie to bylo a že i v této době lidé 
žili svůj každodenní život spojený s ra-
dostmi i starostmi běžných dnů. Ostrav-
ská operace poté jen dovršila období če-
kání na svobodu, která k nám do Pusté 
Polomi dorazila právě onoho 28. dubna 
1945.  
 Výstava bude umístěna v prostorách 
obřadní síně (bývalý obecní úřad) a bude ote-
vřena v úterý 28. dubna ihned po ukončení piet-
ní vzpomínky u pomníku. V následující dny bude 
přístupná každý den od 16.00 do 18.00 až do 
neděle 3. 5. 2015.       

na roky 2015 až 2018. 
 Závěrem Vás chci všechny pozvat na slav-
nostní shromáždění u příležitosti 70ti let osvobození 
naší obce dne 28. 4. 2015. 

Mokrý šmigrust a velkou  pomlázku Vám přeje                                                                                  
Vladimír Grussmann, starosta obce 
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Volně pobíhající psi 
 V poslední době se znovu 
množí případy volného pobíhání psů po 
veřejném prostranství naší obce.  Do-
chází k častému znečišťování nejen par-
číků, ale i chodníků. Ve většině případů 
se jedná o příležitostný útěk. Někteří psi 
se však toulají po vesnici velmi často. 
prosíme proto všechny majitelé psů, aby 
dostatečně zabezpečili své domácí maz-
líčky. 
 Bývá dobrým zvykem venčit 
psa se sáčky pro případné exkrementy. 
Všichni chceme žít v kulturní a čisté 
vesnici a nechceme neustále sledovat , 
kam naše dítě právě šlape a volně pobí-
hajícího psa se pochopitelně bojí.  
 Na základě upozornění na výše 
uvedené případy apeluji na všechny obča-
ny , aby dodržovali zákony a platné práv-
ní předpisy naší obce. Porušování zákonů 

Starosta Vladimír Grussmann 553 666 955 starosta@pustapolom.cz  

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz  

Sekretariát Hana Tietzová 553 666 951 urad@pustapolom.cz  

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz  

Účetní Michaela Haasová 553666957 ucetni@pustapolom.cz  

Vedoucí údržby Miloč Kupka 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz  

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz  

Stavební úřad Bc. Aleš Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz  

Vedoucí ČOV Miloš Kupka 553 666 958 vedoucicov@pustapolom.cz  

a obecně závazné vyhlášky je řešeno 
v přestupkovém řízení.   

Vladimír Grussmann 

volena z řad rodičů žáků základní školy. 
 Chci oslovit Vás, všechny rodiče, 
kteří byste měli zájem v této radě pracovat. 
Případní zájemci budou kandidáty z řad 
rodičů pro volby do školské rady. Kandidáti 
mohou být zvoleni v řádných volbách, které 
se uskuteční ve čtvrtek 23. dubna 2015 v 
budově základní školy na Opavské ulici. 
Termín voleb je spojen s termínem třídních 
schůzek. Bude-li 1. kolo voleb neúspěšné 
(zisk méně jak 50% hlasů), bude vyhlášeno 
2. kolo na 30. 4. 2015.  
 V případě Vašeho zájmu o práci 
ve školské radě kontaktujte, prosím, vedení 
školy nejpozději do 10. 4. 2015. Další infor-
mace k náplni práce školské rady a k vol-
bám do školské rady najdete na našich in-
ternetových stránkách školy. 
 www.skolapustapolom.cz 
info@skolapustapolom.cz,  
tel: 553 776 101  

Vlastimil Hrádek 

Volby do rady školy 
 
 Od 1. 1. 2005 platí Školský zá-
kon, jehož součástí je i § 167 zřízení škol-
ské rady. Úkolem této rady je dle § 168 
vyjadřovat se k návrhům školních vzděláva-
cích programů, schvalování výročních zpráv 
o činnosti školy, schvalování školního řádu, 
schvalování pravidel pro hodnocení žáků, 
atd. Funkční období školské rady je stano-
veno na 3 roky a stávajícímu složení škol-
ské rady toto období končí právě letos v 
dubnu.  
 Počet členů rady byl pro Základní 
školu Pustá Polom stanoven na 6 členů. 1/3 
je jmenována zřizovatelem, 1/3 je volena z 
řad zaměstnanců základní školy a 1/3 je 



 

 

 
 

 
Kalkulace k pojištění majetku 
 

Budova 
 
• požár          

 

• výbuch     
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• imploze         
 

• úder blesku         
 

• pád letadla         
 

• vichřice, krupobití      
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• voda z vodovodního zařízení       
 

• krádež vloupáním, loupež       
 

• povodeň, záplava         
 

• sesuv hornin, lavin, zemin       
 

• tíha sněhu         
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• pád stromů, stožárů a jiných předmětů       
 

• náraz vozidla         
 

• mráz (na vodovodu a topném systému)      
 

• zemětřesení         
 

• rozbití skla (nepojištěným nebezpečím) 
     

 

      
 

• rázová vlna nadzvukových letadel        
 

• znečištění kouřem          
 

• vystoupnutí vody z kanalizace        
 

• přepětí (úder blesku, napěťová špička)        
 

• podpětí          
 

• vandalismus          
 

• zkrat v elektromotorech        
 

• náhrada za ztrátu vody        
 

• poškození fasády zvířaty a hmyzem        
 

• atmosférické srážky a chybná funkce sprinkleru       
 

Povodňová zóna: nízké riziko       
 

Nebezpečí krádeže vloupáním: nízké riziko       
 

Typ domácnosti: v rodinném domě       
 

Typ budovy: Rodinný dům (stavební hodnota) 
 

        
 

 Pojistná částka  NORMAL  OPTIMAL  EXKLUZIV 
 

 1 000 000 Kč  810 Kč  1 053 Kč  1 458 Kč 
 

 1 250 000 Kč  1 012 Kč  1 316 Kč  1 822 Kč 
 

 1 500 000 Kč  1 215 Kč  1 579 Kč  2 187 Kč 
 

 1 750 000 Kč  1 417 Kč  1 842 Kč  2 551 Kč 
 

 2 000 000 Kč  1 620 Kč  2 106 Kč  2 916 Kč 
 

 2 500 000 Kč  2 025 Kč  2 632 Kč  3 645 Kč 
 

 3 000 000 Kč  2 430 Kč  3 159 Kč  4 374 Kč 
 

 3 500 000 Kč  2 835 Kč  3 685 Kč  5 103 Kč 
 

 4 000 000 Kč  3 240 Kč  4 212 Kč  5 832 Kč 
 

 

 

 

 

 

  

      

 

Domácnost 
 
• požár           

 

• výbuch      
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• imploze          
 

• úder blesku          
 

• pád letadla          
 

• vichřice, krupobití       
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• voda z vodovodního zařízení        
 

• krádež vloupáním, loupež        
 

• loupežné přepadení          
 

• povodeň, záplava          
 

• sesuv hornin, lavin, zemin        
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• tíha sněhu          
 

• pád stromů, stožárů a jiných předmětů        
 

• náraz vozidla          
 

• mráz (na vodovodu a topném systému)     
 

• zemětřesení 
         

 

          
 

• rázová vlna nadzvukových letadel         
 

• znečištění kouřem           
 

• vystoupnutí vody z kanalizace         
 

• přepětí (úder blesku, napěťová špička)         
 

• podpětí           
 

• vandalismus           
 

• rozbití skla (nepojištěným nebezpečím)      
 

• voda z akvária           
 

• atmosférické srážky           
 

• porucha chladicího zařízení a chybná funkce sprinkleru      
 

Obchodní sleva: 10 %          
 

Bonus za bezeškodní průběh: 10%         
 

 

        
      

       
 

 Pojistná částka  NORMAL  OPTIMAL  EXKLUZIV 
 

 200 000 Kč  405 Kč  486 Kč   810 Kč 
 

 300 000 Kč  607 Kč  729 Kč  1 215 Kč 
 

 400 000 Kč  810 Kč  972 Kč  1 620 Kč 
 

 500 000 Kč  1 012 Kč  1 215 Kč  2 025 Kč 
 

 600 000 Kč  1 215 Kč  1 458 Kč  2 430 Kč 
 

 700 000 Kč  1 417 Kč  1 701 Kč  2 835 Kč 
 

 800 000 Kč  1 620 Kč  1 944 Kč  3 240 Kč 
 

 900 000 Kč  1 822 Kč  2 187 Kč  3 645 Kč 
 

 1 000 000 Kč  2 025 Kč  2 430 Kč  4 050 Kč 
 

 

Pojištění odpovědnosti 
 
    EXKLUZIV  

 

  OPTIMAL  • vlastnictví rodinného domu, který je trvale 
 

 

NORMAL 
 

• chov psa (jednoho) 
obýván, svépomocné stavební práce 

 

  • chov psů a dalších domácích a hosp. zvířat 
 

• běžná občanská činnost  • vlastnictví rodinného domu obývaného • legální používání zbraní (kromě myslivosti) 
 

• provoz domácnosti   pojištěným, svépomocné stavební práce • výpomoc jiných osob v domácnosti, při 
 

• rekreační sport, cyklistika  • používání malých plavidel stavebních pracích nebo při opatrování zvířat 
 

   • jezdectví • přechodný pobyt na ostatním území Evropy 
 

     • škody na pronajatých nemovitostech 
 

     • regres zdravotní pojišťovně 
 

     • úhrada poskytnutých dávek nem. pojištění 
 

       

 270 Kč   450 Kč 810 Kč 
 

 

Proč Allianz pojišťovna, a. s.? 
 

Slevy  Výhody   Asistenční služby  Likvidace on-line 

Slevy na pojistném poskytujeme:  – Pro každý druh máte na výběr  – Rychlá technická pomoc  Revoluční systém likvidace 

– za současné pojištění budovy  ze 3 variant   v kteroukoliv denní či noční dobu  pojistných událostí: 

a domácnosti  – Škody hradíme v cenách nových  – Bezplatné využití dvou zásahů  – on-line hlášení a likvidace 

– za zabezpečení proti vloupání  věcí (dle varianty)   v jednom roce.  – snadné vkládání dokumentů 

– za spoluúčast     Limit na 1 zásah je:  ke škodě 

– za bezeškodní průběh až 30 %     2 000 Kč (Normal a Optimal)  – rychlé vyřízení škody a vyplacení 
– za další pojištění Allianz     4 000 Kč (Exkluziv)  pojistného plnění 

    – Pomoc při zabouchnutí klíčů aj.   
            

Nabídka je platná pro občany Pusté Polomi, v období od 1.4. do 30.6. 2015. 

Kontakt Daniel Vajner  

Mob.: +420 606 462 872 
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Komise životního prostředí 

Výsledky soutěže „O keramickou 
popelnici“ za rok 2014. 
 
 V Moravskoslezském kraji 
každoročně probíhá soutěž „O kera-
mickou popelnici“, ve které města a 
obce Moravskoslezského kraje zapojené 
do systému EKO-KOM soutěží ve vý-
těžnosti tříděného odpadu (celkem jich 
je 299). Soutěž konkrétně hodnotí 
množství vytříděného odpadu přepočte-
né na jednoho obyvatele města nebo 
obce za rok. 
 Soutěž „O keramickou popel-
nici“ probíhá ve 3kategoriích podle 
počtu obyvatel v jednotlivých městech a 
obcích v kategoriích do 1000 obyvatel, 
od 1000 do 5000 obyvatel a nad 5000 
obyvatel. 
 Naše obec Pustá Polom patří 
do kategorie 1000 až 5000 obyvatel a ze 
119 měst a obcí v této kategorií se 
umístila na 11. místě. Toto umístění je 
určitě velmi pěkné, ale jde o zhoršení 
oproti roku 2013, ve kterém jsme se 
umístili na 4.místě. 
 V čem tkví příčiny horšího 
umístění oproti roku 2013? Soutěžící 
města a obce jsou hodnocena podle 
umístění ve výtěžnosti jednotlivých 
komodit v kg/osobu/rok.  
 Velmi dobře jsme se umístili 
ve sběru a tím ve výtěžnosti plastů a 
skla (6.místo), nápojového kartónu 
(8.místo), ale velmi špatně ve sběru  a 
tím také ve výtěžnosti papíru (až 36 
místo).  
 Sběr papíru je u nás dlouho-
dobým problémem, přestože jsme za-
vedli svoz papíru od jednotlivých nemo-
vitostí, takže nikdo nemusí těžké balíky 
papíru nosit daleko.  Pokud bychom 
spoléhali pouze na svoz papíru od ne-
movitostí našich občanů, dopadli by-
chom ještě podstatně hůře. Např. za 
celý rok 2014 byl svoz od jednotlivých 
nemovitosti pouze celkem 3,53tun.  
 Naštěstí máme v naší obci 
základní školu a v ní šikovné školáky a 
také učitele, kteří na závěr školního 
roku pořádají mimořádný sběr papíru.  
 Naši školáci nasbírali 
v roce 2014 přibližně 3krát tolik 
papíru co všichni ostatní občané 
Pusté Polomi dohromady. 
 Výsledky tohoto mimořádné-
ho sběru papíru umožňují naší obci 
umísťovat se v soutěží „O keramickou 
popelnici“  na předních místech.  
 Rovněž musíme vyzvednout 
v podstatě každodenní třídění odpadů 
(plast, sklo, papír, nápojové kartóny) jak 

v mateřské škole, tak v základní škole, kde 
jsou také navíc tříděny baterie a drobná 
elektrozařízení. Takto zavedené zásady si 
děti uchovají i do doby své dospělosti. 
 Za dosažené výsledky v oblasti 
třídění odpadů patří díky všem občanům 
Pusté Polomi, také vedení, učitelům a 
žákům našich škol a také hasičům, kteří 
pořádají sběr kovů. 

KŽP - Ing. R.Patrňák  

Upozornění pro uživatele nádob na 
bioodpad 
 
 3.dubna začíná sezóna svozu 
bioodpadu na naši kompostárnu. Naplněná 
nádoba , zvláště pokosenou trávou , má 
vysokou hmotnost, a proto žádáme občany 
o umístění nádob u komunikací před sníže-
né vjezdy. Pokud pracovníci odvážející 
odpad spustí nádobu přes obrubník na 
komunikaci , tato nádoba se velmi často 
poškodí. I když za tyto nádoby ručí pronají-
matel , snažme se  , aby se nepoškozovaly. 
 Docela dobře si vedeme v třídění 
odpadu jako jsou plasty a sklo, ale špatné je 
to u papíru. Žijeme na vesnici, kde se často 
topí v kamnech a kde papír shoří. Je to 
škoda , protože se při něm příliš nezahře-
jete a přitom to je drahocenná surovina. 
Finanční náhrada za tyto suroviny napomá-
há k tomu , že si udržujeme poměrně níz-
kou cenu za svoz směsného komunálního 
odpadu a mohl by být i nižší. 
 
 

Za životní prostředí Oldřich Čerbák 

Třídění kovových obalů. 

 V naší obci je vedle třídění plas-
tů, skla, papíru, nápojových kartónů, atd. 
od začátku tohoto roku nově  zaváděno 
třídění tkzv. kovových obalů.   

 Kovové obaly jsou konzervy od 
potravin, např. masných výrobků, paštik, 
apod., zvířecí  konzervy, plechovky od piva 
a jiných nápojů, kovové tuby od potravin, 
kovová víčka např.od pivních láhví, sprejo-
vé nádobky od potravin např.šlehačky, 
kovová víčka od zavařenin, víčka od jogur-
tu, kyšky, apod. Dále to jsou také hliniko-
vé obaly od čajových svíček. 

 Všechny tyto kovové obaly vy-
pláchnuté a omyté třídíme do žlutých 
pytlů společně s plasty a tetrapaky. 

 Vypláchnutím a omytím těchto 
kovových obalů přispíváme k vytvoření 
pokud možno slušného pracovního pro-
středí (tj.bez zápachu) pro pracovníky na 
třídících linkách firmy Marius Pedersen, 
a.s. 

 V žádném případě do žlutých 
pytlů společně s plasty však nepatří spreje 
od kosmetiky, barev, a podobně. Rovněž 
tam nepatří kovové obaly, tj. plechovky od 
motorových olejů, barev, ředidel a jiných 
nebezpečných odpadů.  

KŽP - Ing.R.Pastrňák 

Podaří se nám získat tuto trofej v letošním roce ….? 
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Kam s nefunkční zářivkou? 
 
Vysloužilé lineární či úsporné zářivky a vý-
bojky nepatří do popelnice na směsný  od-
pad, protože z nich mohou při rozbití unikat 
nebezpečné látky.  
 Každý z nás se v této situaci ocitl. 
Přestane nám po letech svítit zářivka, a tak  
přemýšlíme, kam vyrazit pro novou a  jak 
naložit s tou nefunkční. Někde jsme již za-
slechli, že vysloužilé zářivky nepatří do ko-
munálního odpadu. Nepatří ale ani do třídě-
ného skla, i když jsou ze skla vyrobené. Ale 
proč vlastně? Zářivky (trubicové i kompaktní 
úsporné) totiž obsahují malé množství jedo-
vaté rtuti, která by při špatném zacházení a 
vyšších koncentracích mohla ohrozit lidské 
zdraví a životní prostředí. Nejjednodušší je 
vzít starou zářivku a odevzdat ji v obchodě 
při nákupu té nové.  

Soutěž ve sběru papíru 2015 
 
 Stejně jako v minulých letech i letos 
vyhlašuje škola v Pusté Polomi soutěž ve sbě-
ru papíru pro žáky školy. Termín sběru je 
stanoven na  pátek 22. května 2015. Na ulici 
Na Záhumení bude opět umístěn kontejner a 
veškerý papír, který se do něj přesune, bude 
pečlivě zvážen a zaznamenán. Pozor, letos 
nebudou mezi sebou soutěžit žáci jednotlivě 
ale celé třídní týmy. Samozřejmě, že s přepoč-
tením na jednotlivé žáky, abychom zachovali 
spravedlivý systém pro všechny třídy s různým 
počtem žáků.  
 Papír může samozřejmě přivézt do 
kontejneru kdokoliv. Přivezený papír potom 
může darovat některé třídě. Z minulých let 
víme, že staré půdy a sklepy dokáží vydat na 
jaře neuvěřitelná tajemství v podobě starých 
ideologických svazků, časopisů, novin, telefon-
ních seznamů a dalších a dalších tiskovin. Be-
reme i kartony, obaly, letáky, prostě všechno, 
co je z papíru ….. 
 A to nejdůležitější, jaké budou ceny? 
Vítězné třídy získají finanční prostředky na 
školní výlet nebo jakoukoliv jinou společnou 

aktivitu, která jim bude vyhovovat. Peníze 
si budou moci utratit dle svého uvážení. 
Budou-li chtít strávit den v  lunaparku, 
prosím, proč ne, budou-li chtít  navštívit 
zajímavé místo nebo nějakou atrakci, vše 
je možné. Záleží jen a jen na jejich do-

mluvě. Částky ještě nebyly přesně sta-
noveny, ale rozhodně nebudou malé. 
Vše bude včas oznámeno. Myslím, že je 
čas začít vázat úhledné balíčky … 
 Takže v pátek 22. 5. 2015 u 
kontejneru …. 

 Další možností, jak správně na-
ložit s nefunkční zářivkou, je její odevzdání 
ve sběrném místě. V případě Pusté Polomi 
je to nádoba umístěná ve vestibulu nákup-
ního střediska JEDNOTA. Žářivku uložíte 
do speciální sběrné nádoby, aby se neroz-
bila.  Zpětný odběr zářivek pro naši obec 
zajišťuje kolektivní systém EKOLAMP, 
který nejen přispívá na náklady provozu 
sběrného místa, ale  plně hradí veškeré 
náklady na přepravu a recyklaci. Tím naše-
mu obecnímu rozpočtu ušetří část pro-
středků určených pro nakládání s komu-
nálním odpadem. EKOLAMP tak přispívá k 
ochraně životního prostředí v naší obci a 
na nás všech je, abychom se k němu ale-
spoň malým dílem připojili.   
 Více se o problematice nakládání 
s nefunkčními zářivkami dočtete na  
www.ekolamp.cz. 

BRONTÍK   OTÍK  
svolává své kamarády 
co přírodu mají rádi 
na sobotu   11. dubna   2015  v  9:00 hodin 
na hřiště u školky.  
Rukavice a reflexní vesty s sebou,  
děti do 9 let v doprovodu rodiče 
Na dětské účastníky čeká na závěr překvapení ….!!!! 
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VELIKONOCE 2015 V NAŠEM 

KOSTELE 

Kristus pouta smrti rozlomil 
a jako vítěz vystoupil z hrobu… 
 
(z velikonočního chvalozpěvu Exultet) 
 
Jsou před námi Velikonoce. Prázdný 
hrob. Vzkříšení. Bůh je chystá i nám. A 
ne až někdy. A ne jen vzkříšení těla. 
On má moc křísit i všechno 
„pohřbené“ v našem životě. I všechno 
to, nad čím a nad kým už člověk 
„zlomil hůl“.  
 
Mimochodem: „Nezlomil jsi hůl“ už i 
nad sebou? 
Hezké Velikonoce!  
Požehnané svátky Vzkříšení! 

Farnost Pustá Polom 

 
Bohoslužby v našem kostele budeme 
slavit: 

29/03 - Květná neděle : 10.30 hod. 

02/04 - Zelený čtvrtek  : 18.00 hod. 

03/04 - Velký pátek : 18.00 hod. 

4/04 - Velikonoční vigilie : 20.30 hod. 

05/04 - Velikon. neděle : 10.30 hod 

(mše svatá s žehnáním pokrmů 
a průvodem beránků; děti si mohou       
přinést do průvodu na začátku mše 
svaté své upečené velikonoční  
beránky) 

 06/04 - Velikon. pondělí : 10.30 hod. 

                             o. 
Zdeněk Šimíček 

NOC KOSTELŮ 29.5.2015 
 

 T a k é 
letos se naše 
farnost zapojí 
do mezinárodní 
akce nazvané 
Noc kostelů. 
Letos proběhne 
v pátek 29. 

května. Během tohoto večera bude otevře-
no mnoho kostelů se zajímavým progra-
mem. Akce není určena jen pro věřící. Jde 
o setkání všech lidí dobré vůle.  
 Při slavení Noci kostelů bude 
kostel otevřen po celý večer všem přícho-
zím a připravovaný program bude možno 
navštívit celý, nebo volně přicházet dle 
zájmu na jeho části.  
 Před zahájením společného pro-
gramu v době od 17 do 18:30 hodin bude 
kostel otevřen k volné prohlídce s mož-
ností zapálit svíčku a vzpomenout na něko-
ho blízkého nebo napsat vzkaz do závěreč-
né Modlitby za obec. Ve stejném čase bu-
dou také otevřeny k volné prohlídce kaple 
v Budišovicích, Hlubočci, Kyjovicích a Pod-
vihově. Na všech těchto místech bude 
možnost získat pamětní razítko. 
V kapli v Budišovicích bude v době od 
17:15 do 18 hodin připraven program pro 
děti. 
 Společný program zahájíme v 
19:30 hodin. Na úvod již tradičně zazpívá 
chrámový sbor a letos poprvé vystoupí děti 
z divadelního kroužku. V průběhu večera 
zazní hudební vystoupení (klasická kytara, 
schola z Kyjovic). Fotografie zajímavých 

kostelů z cesty kolem světa s vyprávěním z 
cest si pro nás připraví pan Víťa Dostál. 
 Také se dozvíme něco o historii 
kaple sv. Víta v Kyjovicích a na závěr nás 
čeká společná modlitba za všechny obce 
naší farnosti. Po skončení hlavního progra-
mu zůstane kostel otevřen do 22:30 hodin 
k tiché prohlídce a možnosti setkání a roz-
hovoru. 
 Letos nás v Noci kostelů čeká 
opět novinka pro ty, kdo rádi sportují – 
Běh Noci kostelů. Po vzoru dávných dob, 
kdy s důležitým vzkazem byl vyslán rychlý 
posel, budou vzkazy do společné modlitby 
přeneseny z Budišovic do Pusté Polomi 

skupinkou běžců. Trasa povede po cyklos-
tezce a bude mít asi 6 km. Start běhu je v 
18 hodin před kaplí v Budišovicích. Nejde 
o závod, ale o společný prožitek. Zúčast-
nit se může každý, komu síly stačí, třeba 
aspoň na kousek společné trasy. 
 Jste srdečně zváni ke společné-
mu prožití Noci kostelů a k návštěvě kaplí. 
 
Za organizátory Vás zve Marta Pískovská 



Starosta Ing. Miroslav Hrabovský 553 666 955 starosta@pustapolom.cz  

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz  

Sekretariát Hana Pausová 553 666 951 urad@pustapolom.cz  

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz  

Účetní Michaela Haasová 553666957 ucetni@pustapolom.cz  

Vedoucí údržby Václav Hrbáč 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz  

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz  

Stavební úřad Bc. Aleš Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz  
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Z dávných časů  naší obce     

Zajímavý nález na katastru naší ob-
ce 
                                        
Letos 28.dubna 2015 si připomeneme 
osvobození naší obce Sovětskou armádou 
a zároveň 70 let od konce II. světové 
války. 
 Válečné události,zejména po-
stup fronty v dubnu 1945 naší obcí stále 
žije ve vzpomínkách dosud žijících pamět-
níků.Pustá Polom se dlouho vzpamatová-
vala z napáchaných škod – vybombardo-
vaná stavení,rozvrácená infrastruktura a 
bohužel  i ztráty na životech. Stopy po 
této nesmyslné válce nacházíme na katas-
tru naší obce prakticky dodnes, na polích 
i v lesích. Zkušenosti s různými nálezy 
pocházející z doby války máme prakticky 
všichni. Osobně,pokud se mi něco po-
dobného přihodilo,vždy jsem si položil 
otázku, za jakých okolností se ta věc při-
hodila a pokud se třeba jednalo o část 
vojenské výstroje (a těch věcí nebylo 
málo), komu věc patřila… 
 Před časem jsem na dané téma 
hovořil se spolužačkou ZŠ, občankou 
Pusté Polomi. Dověděl jsem se,že při 
jedné z procházek na lesní cestě někde v 
prostoru bývalé hájenky „U Sýkory“ 
zvedla ze země něco, co  na první pohled 
vypadalo jako nějaký kovový přívěšek. Při 
podrobnějším „prozkoumání“ zjistila,že 
se jedná o vyznamenání,  s největší prav-
děpodobností sovětského vojáka. Pokud 
by se tato domněnka potvrdila, pak mu-
selo jít o někoho, kdo se zúčastnil pří-
mých bojů  o město Stalingrad. A že se 

jen tichou vzpomínku neznámému člověku, 
který se mohl zasloužit i o osvobození Pus-
té Polomi. 
 Originál medaile bude možno 
vidět na výstavce, která se uskuteční v ob-
řadní síni naší obce u příležitosti osvobození 
Pusté Polomi a sedmdesátého výročí od 
konce II.světové války.    
        

Jozef Sedláček 

mohl zúčastnit dalších bojů a tím se ocit-
nout i v naší obci? To by mohlo být do-
cela i reálné. Přemýšlím dále. Docela 
mne zneklidnil vryp patrný na lícní straně 
vyznamenání (viz.připojená fotografie). 
 Mohlo by se jednat i o zásah  
kulkou při boji… Je jen škoda,že toto 
vyznamenání nemá evidenční číslo, pak 
by byla naděje zjistit v archívech, komu 
medaile byla přidělena. Je téměř neprav-
děpodobné,že by se ještě podařilo cokoli 
zjistit. V daném případě mohu vyjádřit 

Milí čtenáři Zpravodaje,  
 hned v úvodu se ještě vracím k 
prosincovému vydání Zpravodaje naší ob-
ce,kde jsem m.j. napsal: „Tou dobou
(myšleno v prosinci) si rovněž kladu otáz-
ku,zda se už konečně dočkáme nějakého 
sněhu.“ Měl jsem na mysli zimu se sněhem 
a ne moc tuhými mrazy. A ejhle, letos v 
lednu jsem skutečně na záhony přihazoval 
lopatou sníh, abych dostál i svému, mnou 
napsanému doporučení.  
 Co se týče závlahy z tajícího 
sněhu (i když ho zase tolik nebylo), zahrád-
káři i zemědělci mohou být alespoň trochu 
víc spokojeni, než tomu bylo na jaře v roce 
2014.  
 Ale vraťme se nyní k toužebně 
očekávanému jaru. Na pranostiky se moc 
věřit nedoporučuje, ale jedna za připome-
nutí stojí: “Jestli březen kožich stáhl, duben 
rád by po něm sáhl“. Nemusí to tak letos 
být, ale určité varování tam přece je. Hlav-

Zahrádkář radí informuje ...     

Líc(levá strana) a rub(pravá strana) vojenského vyznamenání obráncům Stalingradu.Na líci je 
napsáno: «За оборону Сталинграда» (Za obranu Stalingradu) a na rubu « За нашу 
советскую родину» (Za naši sovětskou vlast)   

ně pro ty nedočkavce, kteří již v březnu 
pílí na záhony, chtějí vysévat kde co a pak 
lamentují. Takže všechno má svůj čas… 
 
 Tentokrát, milí čtenáři, nechce-
me opisovat, co se na zahradě v jarních 
měsících dělá a nedělá. Že je to přede-
vším samá práce, víme všichni. Dovolil 
jsem si zvolit téma, které odpovídá sou-
časným trendům. Je to tzv. EKOLOGIC-
KÁ ZAHRADA. V úvodu tohoto tématu 
musím podotknout,že se jedná o napros-
to odlišný způsob pěstování rostlin, než 
na jaký jsme zvyklí. Jde o zahradu fungující 
podle zákonů přírody, kde většinu 
„práce“ udělá samá příroda a zásahy člo-
věka nejsou nutné, až na malé výjimky. 
Protože jen málokterá  zahrada je zaklá-
dána na místě neporušené přírody, musí 
se ekologickému způsobu pěstování tro-
chu pomoci. Před jejím založením si nej-

prve musíme ujasnit, zda máme volnou 
přírodu rádi a nebudeme ji chtít neustále 
předělávat k obrazu svému. 
  “Ekozahrada“, kromě prvních 
pár let, kdy potřebuje určitou péči a 
ochranu, je minimálně náročná na údrž-
bu a stará se o sebe víceméně sama. A 
dokonce vám může poskytnout stejnou, 
ne-li větší úrodu, než tradiční zahrada. 
Časem si toto společenství rostlin vytvo-
ří svůj vlastní ekosystém s dostatkem 
vlastních živin i organizmů , chránících 
rostliny před nežádoucími chorobami i 
škůdci. V ekologické zahradě neaplikuje-
me žádnou chemii ani umělá hnojiva! Ke 
hnojení použijeme rozloženou organic-
kou hmotu. Zetlelé listí, zbytky rostlin, 
popř. proleželý hnůj. Ochranu rostlin 
před škůdci můžeme podpořit tzv. pou-
žitím užitečných organizmů a to nejen ve 
sklenících a tzv.“ fóliovnících“, ale i volně 
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na zahradě. 
 Kdo by měl o tyto přípravky 
zájem, lze je zakoupit na adrese: Biocont 
laboratory, spol.s.r.o., Šmahova 66, 627 
00 Brno – Slatina. Tel. 548 218 156. Pří-
padným zájemcům podají potřebné infor-
mace i v prodejně květin u pana Oldřicha 
Čerbáka, Pustá Polom,ul. Opavská 50.     
  
 A ještě krátce ze společenské-
ho života našich přátel zahrádkářů. Ti se 

v pátek, 6.března 2015 sešli v počtu třice-
ti „ U Krčmářů“ na výroční členské schů-
zi. Přítomni byli i hosté, včetně pana sta-
rosty obce. Výbor organizace předložil 
tomuto shromáždění zprávu o činnosti za 
uplynulý rok 2014 a taky výhled na letošní 
činnost. V tomto směru rozhodně zaujala 
myšlenka vytvořit na katastru naší obce, 
jmenovitě v prostoru bývalé skládky, sad 
původních ovocných stromů, které naší 
předkové pěstovali ve svých zahradách. 

staré odrůdy švestek, hrušní, jabloní a třeš-
ní. Jakákoliv informace o starých odrůdách, 
které se v některých pustopolomských 
zahradách mohou ještě vyskytovat, je vítá-
na! 
 Všem přátelům a příznivcům 
zahrádkaření přeji příznivé jarní počasí i 
radost z dobře vykonané práce. 
  

 Váš zahrádkář 

Sport 

Bílá stopa … 
 
 Letos byla 
paní Zima k nám, mi-
lovníkům bílé stopy, o 
něco štědřejší než  
vloni. Díky nemalé práci a velkému zapálení 
pro věc Petra a Jirky jsme se  mohli prohá-
nět po perfektně upravených stopách a 
spalovat nastřádané tuky. Sjížděli se sem 
lidé ze širokého okolí a hlasitě záviděli 
luxus, který tu máme. O to víc mě mrzí, že 
se našli i takoví, dokonce i občané Pusté 
Polomi, kteří do upravené stopy brali své 
čtyřnohé miláčky a stopy tak systematicky 
ničili. Přesto věřím, že až přijde příští sníh, 
začnou si tito občané práce svých kamará-
dů  víc vážit.    

Irče 

Jaro je tady… 
 
 Fotbalisté SPORT – CLUBU 
Pustá Polom začínají hrát mistrovská utká-
ní ve svých soutěžích. 
 
Muži „A“ krajský přebor     
Muži „B“ ,dorost a starší žáci okresní 
přebor 
Mladší žáci a Mini žáci okresní soutěže 
 
SPORT – CLUB Pustá Polom oslaví 
v letošním roce významné jubileum 50 let 
od založení klubu. K této příležitosti jsme 
připravili ve spolupráci s Obecním úřadem 
20.6.2015 DEN OBCE a s SFC Opava 
fotbalové odpoledne na den 18. 7. 2015. 
Na Vaší účast při fotbalových utkáních a 
připravovaných akcích ve sportovní areálu 
SC Pustá Polom se těší 
vedení klubu.  

Vážení sportovní přátelé, 
 
 letošní lyžařská sezóna skončila 
o trochu dříve než je obvyklé, ale po 
neslaném-nemastném průběhu zimy mů-
žeme být nakonec rádi, že jsme pro vás 
udrželi areál v přijatelném stavu skoro až 
do konce února.  
 A když už nebyl sníh na lyžová-
ní, uspořádali jsme v neděli 28.února jako 
rozloučení se zimou netradiční zimní 
opékáním špekáčků, která se nad očeká-
vaní vyvedlo i díky jarnímu počasí a skvělé 
zábavě. 
 Jak zhodnotit letošní lyžařskou 
sezónu? Z našeho pohledu musíme kon-
statovat, že velice pozitivně. A to zejména 
díky nově zakoupené rolbě, která nám, 
jak již bylo zmiňováno, velice pomohla 
udržet dobré lyžařské podmínky až do 
konce.  
 Dále musíme vyzvednout dobře 
odvedenou práci našich členů nordické 
(běžecké) části. Tito pánové opět svědo-
mitě připravovali běžecké stopy v okolí 
naší vesnice. Jejich úsilí bylo uznáno také 
mnohými pochvalnými dopisy, které jsme 
obdrželi na naši adresu. Dovolte mi, 
abych jeden pochvalný dopis citoval:  
  
„Pánové, máte ode mne obrovskou pochvalu 
za vaši práci, kterou děláte pro nás běžkaře 
okolo Pusté Polomi, Hlubočce a Budišovic 
(nejen ...).  To, co máme díky vám kousek od 
domu, je plně srovnatelné s běžkařským 
rájem na Vysočině.  Trápí mne stejně jako 
vás neohleduplní pejskaři.  Co nechápu vů-
bec je skutečnost, že jsem v sobotu a neděli 
potkal několik běžkařů, kteří využívali vámi 
vyrobených stop a zároveň je nechali likvido-
vat svými psy. Chápu to od nepolíbeného 
chodce, ale od těch běžkařů je to tedy děsný 
humus. V neděli jsem to velmi slušně sdělil 
dvěma z nich a zatímco první klopili cudně 
oči, druhý "taky běžkař" mně "seřval jak 
koně", že ho tu nebude nikdo buzerovat ...  
Prý mám být rád, že to nerozjezdil čtyřkol-
kou. To jsou tedy taky lidi, pro které se ve 
vašem volném čase snažíte udělat to nejlep-
ší ... ! Sorry, muselo to ze mě ven, ještě teď 

je mi z toho chlapa nanic. 

 Navrhuji rozmístit na nástupní body do stop 
cedule s poděkováním všem, kteří jsou vůči 
běžkařům ohleduplní. Snad by to mohlo pomo-
ci.  Mohu přispět dodáním nerezových desek a 
jsem schopen zajistit i vypálení libovolných 
nápisů a kreseb. Jen by se nás na tu muselo 
několik lidí složit, protože to není úplně levné.  
Pokud by se našlo několik lidí, kteří do toho 
půjdou se mnou, kontaktujte mne prosím.   
Nebylo by také od věci zavést symbolické člen-
ské poplatky, protože jinak Vám brzy dojdou 
peníze a pak i nadšení ve vaší práci pokračo-
vat. A platící členy to bude zavazovat pomáhat 

vám v osvětě mezi "ničiteli stopy". 
 Váš nadšený lyžař ze Zátiší ....“ 

  
 Co více k tomu dodat? Pro všech-
ny naše členy LK je to zadostiučinění, že 
naše práce není zbytečná a přináší radost 
druhým lidem. 
 V letošní sezoně se naši členové 
opět zapojili do různých okresních, kraj-
ských, národních i nadnárodních závodů, jak 
v nordických, tak i alpských disciplínách. 
 V alpských disciplínách nás úspěš-
ně reprezentovali M. Kozelský, T. Vavrečka 
a celá rodina Holušova -  Marek, Kryštof, 
Tomáš a Jitka, kteří se zúčastnili dvoukolo-
vého závodu na sjezdovce Svinec u Nového 
Jičína. Všichni naši borci velice dobře repre-
zentovali náš lyžařský klub a obec. Musím 
vyzvednout vynikající výsledek M. Kozelské-
ho, který obsadil v nejtěžší kategorii krás-
nou 4. příčku. Ostatní naší borci se dostali 
ve svých kategoriích do top 15, a to i přes 
těžkou konkurenci 130 závodníků. 
 Tento úspěch všech našich lyžařů 
mě přivádí k myšlence, že i na relativně 
malém kopci se dá dobře a kvalitně naučit 
lyžovat za minimální náklady. Potvrzuje se 
tak staré rčení, které se v našem klubu 
traduje: „Kdo sjede naši sjezdovku, tak Alpy 
jsou po něho hračka“.  
 V nordických závodech nás tradič-
ně reprezentovali na Jizerské padesátce 
počátkem ledna Rosťa Halška, Petr Lazecký 
a Jirka Čech. Nevedli si špatně, na zledova-
tělé trati dojeli na 2303., 1175. a 516., místě 
v absolutním pořadí a uhájili si tak své star-
tovní vlny pro příští ročník. Dalším závo-
dem s naší účastí byl Šrubařův memoriál na 
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Přeborník Opavy v badmintonu 
  
 V neděli 22. února 2015 se v 
Opavě za účasti 24 dětí konal třetí ročník 
badmintonového turnaje O přeborníka 
Opavy. Potěšující informací je, že vítězem 
nejmladší kategorie U9 se stal Matyáš Baar 
z Pusté Polomi. Matyáš dokázal využít 
svých rychlých nohou, taktického myšlení a 
začínající úderové techniky proti všem 
soupeřům na kurtu.  
 Přejeme malému sportovci mno-
ho dalších sportovních úspěchů. 

 Šárka Švábková  

Barevné dny 
 Od listopadu letošního roku ve 
škole v Pusté Polomi probíhají tzv. barev-
né dny. Každý měsíc je určený jeden ba-
revný den, kdy by na sobě měli mít žáci, 
ale i pracovníci školy, nějaké oblečení 
nebo doplněk v dané barvě.  
 V žádném případě to nezname-
ná, že rodiče musí běžet každý měsíc do 
obchodu a nakupovat nové oblečení, ale 
jde spíš o schopnost týmové spolupráce, 
kdy stačí byť jen malým doplňkem přiznat 
sounáležitost k danému barevnému dni. 
Účast na barevném dnu není vůbec povin-
ná. Je na každém, jestli se k barevné skupi-
ně připojí nebo ne.  
 Barevný den má nejen hodně 
zastánců, ale také řadu kritiků. Je pravdou, 
že učit v tento den, zvláště v třídách niž-
ších ročníků, je téměř nemožné. Tito malí 
žáci prožívají svůj den velmi intenzivně a 
nic jiného, kromě svého barevného trička, 
šátku, svetru, šály nebo čepice prostě 
nevnímají. Starší už zvládají emoce poně-
kud lépe. Někdy je až naprosto neuvěřitel-
né, co vše se dá ve spojení s nějakou bar-
vou vymyslet. A tak občas vstupujete do 
třídy, kde jsou barevní žáci, barevná vý-
zdoba, barevné jídlo, barevné pití, barevný 
tanec, barevný pokřik, ….. barevné úplně 
všechno. Na závěr dne se pokusíme vždy 
sestavit v tělocvičně nějaký obrazec. V 
červeném dnu to bylo velké srdce, které 
jste mohli vidět v minulém čísle zpravoda-
je, v bílém dnu to byl velký sněhulák, mod-
rý den znamenal velkou zeměkouli, kterou 
se nám podařilo i roztočit, oranžový den 
nám vykvetla velká květina a v hnědý den 
jsme ulamovali kousky z velké čokolády. 
Tyto barvy jsou již za námi a čekají nás 
ještě barvy zelená, fialová a žlutá. Na 
webových stránkách školy najdete foto-
grafie a odkazy na Youtube, kde se může-
te podívat i na videa z těchto dnů. 

Vlastimil Hrádek 

Základní škola a Mateřská škola Pustá Polom 

Návštěva Ostravské univerzity 
 
 Čas od času máme možnost se 
s žáky podívat i na jiné školy ať už zá-
kladní ve formě různých soutěží a olym-
piád nebo středních, kde se žáci sezna-
mují s dalšími možnostmi svého uplatně-
ní.  
 Na podzim a teď v zimě nás 
čekalo pozvání Ostravské univerzity, 
pedagogické fakulty, kde byly pro žáky 6. 
ročníku připraveny ukázky z oblasti vědy 
a techniky. Nejvýrazněji na žáky zřejmě 
zapůsobily stavebnice LEGO Education 
Robotics, které na nás čekaly na jedné z 
fakult.  První setkání proběhlo již na 
podzim loňského roku. Krabice plné 
různých čidel, drátů, koleček, řídících 
jednotek, motorků dalších dílků necháva-
ly poněkud chladnými dívčí část výpravy. 
Ta chlapecká část se však nenechala 
zahanbit a po několika hodinách intenziv-
ní práce a zkoumání se už po koberci 
pracovny proháněli první roboti.  
 Další návštěva „robotického 
centra“ se uskutečnila letos v únoru. 
Tentokrát už jenom s chlapeckým druž-

stvem, které  své podzimní zkušenosti se 
stavbou robotů zúročilo a sestrojení roboti 
se po pracovně proháněli oproti podzimu 
výrazně dříve a také výrazně sofistikovaněji.  
 Nadšeni nebyli jen žáci, ale i do-
spělí účastníci výpravy, kteří se ihned začali 
zabývat myšlenkou, jak získat podobné sta-
vebnice k nám do školy. Trochu nám to kazí 
cena jednoho setu (cca 11 tis. korun), ale 
myslím, že už máme našlápnuto správným 
směrem a chvíle, kdy se budou roboti pro-
hánět i po naší pracovně, se blíží … 

Vlastimil Hrádek 

Pustevnách – 20km klasicky, kterého se 
zúčastnili Jirka a Petr a dojeli na  2. a 
6.místě v kategorii. Poslední víkend v únoru 
pak ještě Jirka Čech absolvoval závod JeLy-
Man 20km volně v sobotu (3.v kategorii) a 
25km klasicky v neděli (4.v kategorii).    
 Závěrem bych chtěl poděkovat 
všem naším členům LK za jejich svědomitou 
pomoc v průběhu sezóny, holkám bych 
chtěl poděkovat za obsluhu v baru. Dále 
také všem sponzorům, zejména obci a za-
stupitelům za podporu v naší práci.  
 Lyžařský klub připravuje v letní 
přestávce dvě zajímavé akce. Budou to Gu-
lášové slavnosti, které se uskuteční 12. 9. 
2015 a Fichtl Polom křap, který se uskuteč-
ní 10. 10. 2015. Veškeré informace k těmto 
akcím naleznete na internetových stránkách 
http://ski.pustapolom.cz.  

Krásné prožití velikonočních svátků přejí 
členové lyžařského klubu Pustá Polom.  

 
„Skol!“ Petr Urbančík  



Starosta Ing. Miroslav Hrabovský 553 666 955 starosta@pustapolom.cz  

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz  

Sekretariát Hana Pausová 553 666 951 urad@pustapolom.cz  

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz  

Účetní Michaela Haasová 553666957 ucetni@pustapolom.cz  

Vedoucí údržby Václav Hrbáč 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz  

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz  

Stavební úřad Bc. Aleš Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz  
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Zápis do 1. ročníku 
 
 Letošní zápis do 1. ročníku 
základní školy proběhl v únoru. K zápisu 
přišlo asi 41 žáků a zdá se, že kromě asi 5 
žáčků, kteří si budou muset na nástup do 
1. třídy ještě rok počkat, všichni ostatní 
nastoupí 1. září 2015 do 1. třídy.  Odha-
dem to znamená něco mezi 35-36 žáky.  
Vypadá to, že v příštím školním roce 
máme v podkroví na Slezské ulici třídy 
1.A a 1.B.   

Návrh dětského hřiště 
 
 Na přelomu loňského a letošního 
roku se objevila v rámci výzvy ministerstva 
pro místní rozvoj možnost získat dotaci na 
vybavení dětského hřiště do naší školní 
zahrady. A jak už to u všech možných do-
tačních titulů bývá, neznamená to jen si 
říct, že chceme peníze formou žádosti, ale 
je potřeba vyvinout a zorganizovat celou 
řadu aktivit, které by tento záměr podpoři-
ly. Nejinak tomu bylo i zde.  
 Zcela zásadní a nanejvýše nejvíce 
hodnocené bylo samotné zapojení dětí do 
plánování tohoto hřiště. To znamená, ať si 
samy děti řeknou jaké vybavení a herní 
prvky by si na hřišti přály. Optimální je 
zapojení dětí všech kategorii, tedy od 3 do 
18 let. Cíl je jasný, jak to ale udělat?  
 Zapojení těch nejmenších se nám 
zpočátku zdálo téměř nemožné, ale jak 
jsme později zjistili, tohle podcenění nebylo 
na místě. Kostky, hračky, stavebnice. To 
všechno byly nástroje, díky kterým ti nej-
menší ve školce dokázali ztvárnit a  sestavit 
velmi zajímavé návrhy. A zapálení pro věc 
bylo takové, že ve chvílích tvůrčího rozvoje 
dokonce někteří odmítli jít na svačinu.  
 V podobném duchu se odvíjely 
návrhy i v základní škole. Tady už to bylo s 
pomocí papíru, kartonu, špejlí, plastelíny, 
lepenky, zkrátka všeho, co se dá použít. A 
rovněž tady vzniklo několik velmi zajíma-
vých návrhů hřišť. Všechny návrhy se po-
tom sešly na školním balkónu nad tělocvič-
nou a bylo jasné, že mezi žáky třímá poten-
ciál v podobě projektantů, architektů a 
odborníků na danou problematiku. Byla 

finanční možnosti, protože každá taková 
akce si žádá i spoluúčast ze strany obce. 
 Každopádně to nasazení, které 
celou přípravu projektu provázelo, by si 
realizaci rozhodně zasloužilo. 

Vlastimil Hrádek 

zde dokonce i možnost porovnat amatérské 
návrhy s návrhy profesionálů, zahradních 
architektů.  
 Co bude tedy dál. Žádost byla 
sepsána, doplněna podpůrným materiálem a 
podána. Nyní čekáme zda úspěšně nebo 
neúspěšně. Otázkou jsou samozřejmě také 

ZÁPIS DĚTÍ DO MATEŘSKÉ ŠKOLY ŠKOLNÍ ROK 2015/2016 
 
Zápis dětí do mateřské školy v Pusté Polomi se koná v úterý 
14.4.2015 v době od 14,30 do 16,00 hodin v budově MŠ na Slez-
ské ulici č.405.  Do žádosti o přijetí budete vyplňovat nejen zá-
kladní údaje o dítěti, ale také údaje o rodině dítěte – jméno a 
příjmení sourozenců, jméno a příjmení matky, otce a adresu a 
telefon na jejich zaměstnavatele.  
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Zatmění slunce 

V pátek 20. března jsme mohli i u nás, v našich zeměpisných polohách, 
pozorovat částečné zatmění Slunce. Zvídaví byli i naši žáci a to natolik, že 
nejen tento úkaz pozorovali (samozřejmě vybaveni nejmodernějšími pozo-
rovacími prostředky), ale dokonce i vyfotografovali. Následující fáze zatmě-
ní byly pořízeny Lukášem Krajzlem (6. ročník). Další šance podobný úkaz 
spatřit na našem území máme ještě v červnu 2021. 

Lyžařské kurzy 
 
 letošní zima byla k nám lyžařům 
přece jen o něco přívětivější než ta loňská 
a tak se naši žáci konečně dočkali lyžař-
ského kurzu.  
 A protože vloni se nedalo lyžo-
vat opravdu skoro nikde, absolvovali letos 
kurz kromě sedmáků i žáci 8. ročníku. 
Přestože se snažíme vybrat vždy takový 
termín, který by nám zajistil ideální sněho-
vé podmínky, bývá počasí natolik vrtkavé, 
že i uprostřed lité zimy se mohou objevit 
dešťové kapky, které s původními plány 
pěkně zahýbají.  
 Své by o tom mohla vyprávět 
osmička, která letos na hory vyrazila jako 
první. Přes ideální podmínky několik dnů 
před odjezdem stačilo několik teplých 
dnů a deštík, který pro naše lyžaře zna-
menal každodenní túru až na Pustevny, 
protože u Chaty se prostě lyžovat nedalo. 
Malou útěchou jim bylo alespoň slunečné 
počasí, které přeci jenom dokáže náladu  
vylepšit. Po týdnu se z kurzu vrátili nejen 
zdatní lyžaři, ale i zdatní turisté.  
 To druhý turnus, sedmáci, už 
měli sněhu dost, zato slunce se ne a ne 
ukázat. Počasí, kterému už po léta říkáme  
"prádelna" , se na nás přilepilo po celý 
kurz a neopustilo nás až do odjezdu z 
hor. Naštěstí je naše mládež na takové 
situace připravená a je-li v místě pobytu 
dostatečně silně dimenzováno  připojení 
wifi, dokáží své chmury rychle zahnat. 
 Přestože řada žáků stála na 
lyžích na kurzech poprvé, věříme, že ne 
naposledy. V řadě z nich třímá skrytý 
talent a bylo by škoda tohoto potenciálu 
nevyužít. Škoda, že u  řady těchto žáků 
jsou i rodiče "nelyžaři" a tak výprava za 
sněhem může být komplikovaná. Řešením 
je i vlek v Pusté Polomi, kam nám snad i v 
příštích letech opět spadne trochu sněhu 
a tréninkové svahy tak budou zajištěny. 

Vlastimil Hrádek 
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Malé ohlédnutí za závěrem roku ... 
 
V závěru roku 2014 zazněl v kostele sv. Martina opět hlas Alfréda Strejčka 
a jeho poselství Vánoc dokázalo v předvánočním shonu skutečně velmi 
sametově pohladit po duši. Pokud jste na setkání byli, mohli jste si kromě 
pana Strejčka poslechnout ještě cimbál v podání Janka Rokyty a kytaru 
Štěpána Raka, jehož účast na koncertu byla malým překvapením. Závěrečná 
skladba ve spojení cimbálu a kytary byla improvizací skutečných profesioná-
lů a i člověk hudebně nevzdělán, musel být produkcí v podání těchto mis-
trů  nadšen. Na pana Strejčka Pustá Polom velmi zapůsobila a  neopomněl 
se o tom zmínit v jednom z nedělních pořadů Českého rozhlasu  „Dobré 
ráno Česko“. 


